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RG 0012.1.18.2016      
 

 
  P r o t o k ó ł    Nr 41/2016  

                   z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      
 w dniu 26 października 2016 r. 

 
 

  Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

  Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji, 
Pani Józefa Boron.  

  Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

  

Ad. 3. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia. 

  Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

               Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  

4. Ustalenie wysokości podatków i opłat lokalnych na rok 2017 oraz opiniowanie projektów uchwał 
w tym temacie. 

5. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 

6. Ustalenie terminu i tematu kolejnego posiedzenia 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

  

Ad. 4. 

 

 Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał:  

a) w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok. 

 Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat – Pani Joanna 
Szymańska. W trakcie omawiania Naczelnik, Pani J.Szymańska zauważyła, iż w § 1 pkt 2 ppkt g) 
wkradł się błąd – została wpisana kwot 7,68 zł, a winna być kwota 7,62 zł, w związku z czym na 
sesję zostanie przygotowana autopoprawka do powyższego projektu uchwały.  

 Pan Przewodniczący, Jan Fels zapytał  o proponowane obniżki podatku w 2017r w związku                
z otrzymanymi pismami. 

  Naczelnik, Pani Szymańska odpowiedziała, iż niedawno do Urzędu Gminy i do biura Rady 
Gminy wpłynęło pismo mieszkańca w sprawie uwzględnienia na przyszły rok preferencyjnej 
stawki dla jego gruntów, zajętych pod działalność ośrodka jeździeckiego. Ponieważ stawka nie 
może zostać wprowadzona dla jednego podmiotu, wolą Rady Gminy musiałoby być 
wprowadzenie preferencyjnej stawki dla wszystkich podmiotów prowadzących działalność 
gospodarczą w zakresie jeździectwa. Z obniżki stawki skorzystałoby tylko kilka podmiotów, 
które prowadzą działalność w zakresie jeździectwa. Obniżenie tej stawki na chwilę obecną jest 
ekonomicznie nieuzasadnione. Pani Naczelnik dodała, że na przyszły rok zastosowano 
obniżenie stawki dla budynków gospodarczych, z czego skorzysta większa liczba 
mieszkańców. Skutkiem wprowadzenia niższej stawki od pozostałych budynków będzie 
zmniejszenie dochodów o około 90 tys. zł, jednakże decyzja należy do Rady Gminy. 
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  Więcej zapytań nie wniesiono. 

         Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

b) w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie gminy Zbrosławice na 2017 rok. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna 
Szymańska.  

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

         Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,                    
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

c) w sprawie zwolnień w podatku rolnym i leśnym na terenie gminy Zbrosławice na 2017 rok. 

  Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna 
Szymańska. 

  Członek komisji, Pan Grzegorz Kłaczek zapytał, czy kluby sportowe będą płaciły podatek? 

  Naczelnik, Pani Szymańska odpowiedziała, iż umowa z klubami jest tak sformułowana, by kluby 
nie musiały płacić podatku. 

  Pan Wójt dopowiedział, iż kiedyś kluby musiały płacić podatek, więc gmina udzielała klubowi 
dotacji, z której to był uiszczany podatek. Jednakże na skutek zmian przepisów kluby zostały 
zwolnione z płacenia podatku. 

  Pani Naczelnik dopowiedziała, iż w tym roku w ustawie wprowadzono zapis dot. zwolnień w 
podatku dla gminy w przypadku, gdy gmina sama sobie musiałaby podatek zapłacić, za wyjątkiem  
gruntów, które oddawane są w posiadanie osobom trzecim.  

  Więcej zapytań nie wniesiono. 

         Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,                    
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

d) w sprawie ustalenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych na 2017 rok.  

  Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna 
Szymańska.  

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

e) w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia 
inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2017 roku.  

  Projekt w/w uchwały omówiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna Szymańska. 

        Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,                    
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

f) w sprawie ustalenia wzoru informacji oraz deklaracji składanych do organu podatkowego przez 
podatników z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego.  

  Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna 
Szymańska. 

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 
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  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,                    
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

   Naczelnik, Pani J.Szymańska poinformowała, iż w gestii Rady Gminy jest także ustalenie stawki 
podatku rolnego i leśnego. Proponuje się przyjąć stawkę ustawową, obliczoną na podstawie średniej 
ceny skupu żyta, ogłoszonej przez Prezesa Głównego Urzędu, która wynosi 52,44 zł. Po przeliczeniu 
stawka podatku rolnego dla hektara fizycznego dla gruntów stanowiących nieruchomość wyniosłaby 
262,20 zł i byłaby niższa o 6,55 zł od stawki obowiązującej w 2016 r., natomiast dla gospodarstw 
rolnych stawka podatku wyniosłaby 131,10 zł i byłaby niższa o 3,28 zł. Dodała, iż gdyby wolą Rady 
Gminy było przyjęcie innej stawki, konieczne jest podjęcie uchwały w tym temacie.   

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

 

Ad. 5. 

 Przewodniczący Rady Gminy,  Pan Jan Fels poinformował, iż do Biura Rady Gminy wpłynęły 
następujące zaproszenia i pisma: 

 zaproszenie na sesję Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach na dzień 20.10.2016 r.,  

 zaproszenie na sesję Rady Powiatu Tarnogórskiego na dzień 25.10.2016 r., 

 zaproszenie na sesję Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach na dzień 27.10.2016 r.,  

 pismo Fabryki Aktywności Młodych w sprawie organizacji wolontariatu, 

 pismo Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji informujące o obniżeniu 
wysokości zwrotu z budżetu państwa w 2018 r. części wydatków gmin wykonanych                 
w ramach funduszu sołeckiego w roku 2017, 

 prośba OSP Świętoszowice o dofinansowanie zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-
gaśniczego, 

 odpis orzeczenia ze skargi kasacyjnej od postanowienia Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gliwicach na uchwałę Rady Gminy Zbrosławice dot. miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Szałsza – skarga kasacyjna została 
oddalona, 

 poinformował o zalegających w rowie przy ul. Polnej pomiędzy Kamieńcem, a 
Karchowicami śmieciach, które wyłoniły się po skoszeniu trawy. 

 Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron zauważyła, iż problem zaśmiecania rowów nie 
dotyczy tylko ul. Polnej w Kamieńcu, ale i rowów w innych miejscowościach, np. w Łubiu czy 
Kopienicy.  

 Radna Pani Zofia Woźniak zwróciła się do radnych z prośbą o zachęcanie osób, które otrzymały 
zaproszenie do wzięcia udziału w badaniu drożności żył lub zgłoszenia rezygnacji z tego badania. 
Do mieszkańców tut. gminy zostało wysłanych 1000 zaproszeń, a dotychczas z badań 
skorzystało tylko około 300 osób. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron zapytała, w jaki sposób są typowane osoby, które 
otrzymały zaproszenia do badania, na co Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak 
odpowiedziała, iż losowo, przez Urząd Gminy. Pani Woźniak dopowiedziała, iż informacja                       
o planowanej akcji była zamieszczona w Wieściach z Gminy oraz na stronie internetowej Urzędu 
Gminy.  

  Członek komisji, Pan Norbert Michalik zapytał Pana Wójta, czy z badania mogą skorzystać tylko 
osoby, które otrzymały zaproszenie? 

         Pan Wójt odpowiedział, że z aktualnie posiadanej wiedzy wynika, iż tylko osoby z listy. Skoro 
jednak jest tak małe zainteresowanie badaniami, rozezna możliwość skorzystania z nich przez 
inne osoby i powiadomi o tym radnych. 

 Członek komisji, Pan Alojzy Szyguła zaproponował przekazanie jemu listy osób z Ziemięcic, do 
których zostały wysłane zaproszenia, z którymi się skontaktuje i namówi do skorzystania                           
z badania lub złożenia deklaracji o rezygnacji, by w zamian z badania mogła skorzystać inna 
osoba. 
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 Członek komisji, Pani Karina Respondek w imieniu pewnego mieszkańca zapytała, czy możliwe 
jest obniżenie podatku od budowli, która kiedyś była wykorzystywana pod działalność 
gospodarczą, na co Naczelnik, Pani Szymańska odpowiedziała, iż w przedstawionych w 
projekcie uchwały propozycjach stawek podatkowych zaproponowano niższą stawkę od 
pozostałych budynków, czyli m.in. od budynków, o których mówi radna. Zaproponowano stawkę 
w wysokości 6 zł, natomiast górna granica stawki wynosi 7,62 zł.  

 Członek komisji, Pan Joachim Pieczka zapytał, kiedy ma się odbyć zebranie wiejskie                            
w Czekanowie, na którym będzie wybierany sołtys, gdyż wg. uchwały zebranie zostało 
wyznaczone na dzień jutrzejszy, jednakże na żadnej tablicy informacyjnej w sołectwie nie ma 
informacji o zebraniu?   

  Wójt zapewnił, iż sprawę wyjaśni. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy w tamtym roku w uchwale dot. stawek podatkowych była 
pozycja mówiąca o nieużytkach, na co Naczelnik, Pani Szymańska odpowiedziała, iż nieużytki są 
zwolnione z podatku, dlatego też w uchwale na pewno nie było wymienionej stawki za nieużytki. 
Następnie dopowiedziała, że do naliczenia podatku istotna jest klasyfikacja gruntu wg. geodezji. 
Jeżeli na gruncie opisanym w geodezji jako nieużytek prowadzona jest działalność gospodarcza, 
to wtenczas naliczany jest podatek, natomiast w momencie zaniechania prowadzenia działalności 
gospodarczej grunt ponownie jest zwolniony z podatku, chyba że w międzyczasie nastąpiła 
geodezyjna zmiana klasyfikacja gruntu. 

 Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron zwróciła się do członków komisji o przygotowanie 
propozycji do planu pracy komisji na rok przyszły.  

 Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała o zwolnienie z podatku lokali mieszkalnych 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Zbrosławicach, które kiedyś się Zakładowi 
udzielało? 

   Naczelnik, Pani Joanna Szymańska wyjaśniła, iż o ile pamięta już na rok 2015 nie można było 
zastosować w stosunku do ZGKiM zwolnień z płacenia podatku, ponieważ zapis w uchwale 
mówiący o tym zwolnieniu został uchylony, gdyż był niezgodny z prawem. W związku                             
z powyższym ZGKiM musi gminie płacić podatek. 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż kolejna sesja planowana jest na dzień 30.11.2016 r. na 
godz. 15:00. 

 

Ad. 6.  

  Ustalono termin następnego posiedzenia komisji na dzień 7.12.2016 r. o godz. 15:00  
w temacie: „Zaopiniowanie budżetu Gminy Zbrosławice na rok 2017 oraz opracowanie planu komisji 
na rok 2017”. 

 

Ad. 7. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 

 

Protokołowała                                                                                           Przewodnicząca komisji 

Inspektor R.Penkala              Józefa Boron 

 

 

  

Załącznik do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy.  


